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Tisztelt Elnök Asszony!

Írásbeli kérdés

A Házszabály 91 . § alapján kérdést kívánok feltenni dr . Németh Imre miniszter úrnak, melyre

ülésen kívül , írásban várom Miniszterúrválaszát .

A kérdés címe : "Mit kíván tenni annak érdekében, hogy a termékek minőségét, a piacra

kerülő élelmiszerek kórokozóktól való mentességét szolgáló vizsgálatokat végző laboratóriumok

átszervezése ne ártson, hanem használjon az ágazatnak?", szövege az alábbi :

Tisztelt Miniszter úr!

Választókörzetemben - a Győr környéki falvakban - még mindig jelentős számban tartanak

állatot és meghatározó az élelmiszer-feldolgozás is . Az állattartásban jelentős súllyal van jelen a

baromfitartás . A feldolgozók között sok a kis és közepes üzem, amelyek az elmúlt évben jelentős

fejlesztéseket hajtottak végre annak érdekében, hogy az uniós csatlakozást követően megfeleljenek a

követelményeknek. Mind az állattartók, mind a feldolgozó üzemek részére fontos - és előírás is -,

hogy a termékek minőségét, a piacra kerülő élelmiszerek kórokozóktól való mentességet megfelelő

laboratóriumi háttérrel igazolják és biztosítsák . Eddig az ehhez szükséges vizsgálatok jelentős részét a

Győr-Moson-Sopron Megyei Állategészségügyi Állomás győri központi laboratóriumában végeztették

el . A termelőhelyhez való közelség, a több évtizedes együttműködés, a korrekt szakmai kapcsolatok

segítették az állattartók és az élelmiszer-előállítók mindennapi munkáját .

Választókörzetem állattartói és élelmiszer-előállítói megdöbbenve értesültek arról, hogy most

az állomás laboratóriumát bezárják és a mintákat mostantól Veszprémbe kell szállítani . Ezt a döntést a

termelők nem értik . Nem értik, hogy egy jól működő, helyben lévő intézményt miért kell bezárni

akkor, amikor arra helyben van szükség .



Nem értik, hiszen szemtanúi voltak annak, hogy a laboratórium az elmúlt évben teljesen

megújult és a kapott labor eredmények tanúsága szerint megfelelő hazai és nemzetközi

tanúsítványokkal, ún . akkreditációval rendelkezik . Nem értik, hogy van az, hogy a hírek szerint más,

egymáshoz közel lévő, kevesebb állatállománnyal és feldolgozóiparral rendelkező megyékben -

esetleg nem is felújított - laborok működhetnek, Győrött pedig nem . Nem értik, hogy mi lesz ezután,

ha a baromfiminták és a nyers füstölt kolbászminták gyakorlatilag állandóan úton lesznek

Veszprémbe, nem csak Győr környékéről, de a 120 kilométerre lévő Sopronból, és máshonnan is . Sőt,

információim szerint még Esztergomból is Veszprémbe kell szállítani .

Tisztelt Miniszter úr!

Miniszter úr, tisztelettel kérdezem, megfontolt volt ez az átszervezés? Mit kíván tenni annak

érdekében, hogy a termékek minőségét, a piacra kerülő élelmiszerek kórokozóktól való mentességét

szolgáló vizsgálatokat végző laboratóriumok átszervezése ne ártson, hanem használjon az ágazatnak?
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